
 

 

  Side 1/2 

Ministeren 

 

 
Dato 

15. december 2020 

 
J nr. 2020-5148 

 

 

Klima-, Energi- og 
Forsyningsministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

 

T:  +45 3392 2800 

E:  kefm@kefm.dk 

 

www.kefm.dk   

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

 

Svar på KEF alm. del – spm. 66 

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af d. 17. november stillet mig 

følgende spørgsmål 66 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Egil Hulgaard (KF). 

Spørgsmål 66 

Kan ministeren se et rationale i en mere effektiv måde at organisere solcelleeje-

res betaling for deres elleverancer på? 

 

Svar 

Jeg kan henvise til mit svar på KEF alm. del spørgsmål 65, hvori jeg konklude-

rer: ”På baggrund af Energistyrelsens og Energinets oplysninger mener jeg, at 
der er velbegrundede hensyn for den praksis, som finder sted i forbindelse med 

afregning og advisering af solcelleanlægsejerne.” 
 

Energinet har desuden oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 

”Energinet har udbudt opgaven for aftagepligten efter en vurdering af det økono-
miske omfang, som Energinet selv skulle bære ved at have personale ansat, 

drive IT-systemer mv., for at løse opgaveomfanget i henhold til VE-lovens § 52. 

At udbyde opgaven til en aktør i markedet som lever af præcis samme slags op-

gaver, blev vurderet som den mest økonomisk effektive måde at løse opgaven 

på. Under udbuddet blev det med tilbudsgiverne diskuteret, om der kunne findes 

metoder til at reducere omkostninger i forbindelse med udbetalinger og advise-

ringer. Den nuværende model var det, der økonomisk var den mest effektive 

måde at håndtere aftagepligten på. Hvis der skulle indføres bagatelgrænser for 

udbetaling ville der også skulle indføres en række ekstra administrative foran-

staltninger som ville øge den administrative byrde og IT-udviklingsmæssige 

byrde i en grad, så det ikke stod mål med omkostningerne til henholdsvis udbe-

talinger og adviseringer. Opgaven for aftagepligten skal genudbydes af Energi-

net i 2021 med en ny kontrakt gældende fra 1. januar 2022. Baseret på de ind-

samlede erfaringer med de aktuelle aftaler, ses der ingen grund til at ændre 
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markant på udbetalings- eller adviseringskrav, med henblik på at opnå øget om-

kostningseffektivitet.”   
 

 

Med venlig hilsen 

 

Dan Jørgensen 


